

**Referat af bestyrelsesmøde
onsdag den 3. september 2025
på Stengaard**

Deltog: Nancy, Katja, Merete, Dahlia, Anita (delvist), Lea og Jill

Afbud fra: Olivia, Louise, Katrine, Jørn, Lea D

- **Godkendelse af referat samt opfølgning**

- Referatet fra bestyrelsesmødet d. 5. august blev godkendt.

- **Meddelelser**

- Vi modtaget 11.138,28 kr. fra Faxe Kommunes Materiale- og Udviklingspulje vedr. vores ansøgning om tilskud til renovering af dressurbanerne.
- DRF afholder sikkerhedskursus. Vi lægger link op på FB-medlemssiden (**Lea**), så man har mulighed for selv at melde sig til.
- Der er Agria Naturridt den 20. og 21. september. Vi lægger link op på FB-medlemssiden (**Lea**), så de der har tid og lyst kan tilmelde sig og dermed være med til at støtte heste i nød.
- DIF-puljen er åben igen. Vi ansøger ikke om noget i denne omgang, men vælger at lave en større ansøgning i 2026 i forbindelse med HKR's 100-års jubilæum.
- Faxe Kommune – Kultur og Fritid har spurgt foreningerne efter foto's de må bruge i deres nye folder. **Lea** spørger Gitte om hun evt. vil donere billeder (f.eks. et billede fra hver type – dressur, spring, terræn, mønstring, pony games), som vi så kan indsende.

- **Afholdte aktiviteter**

- **Store Hestedags Cup den 9. august**

- Fint stævne med mange deltagere. Dog måtte mange afvises i træningsklasser (de der ville ride træning + sløjfeterræn). Mia H. har nævnt, at hun måske godt kunne have nogle træninger samtidigt med SHC træningerne, så vi på denne måde kunne efterkomme ønske fra rytterne.
- Banegennemgang til hest, for de der skal starte sløjfeklasser, bør først finde sted, når SHC-klasserne er helt afsluttede.
- Stævnet gav et overskud på ca. 8.100 kr.

- **Military den 16. og 17. august**

- Godt stævne med 119 startende ekipager.
- TD'erne roste stævnet og havde enkelte kommentarer og anbefalinger. Vi har også selv nogle forbedringsforslag:
 - Vi bør samle ponykategorierne i klasserne – primært grundet afvikling på springbanen.

- Støtter på springbane-opvarmningen bør have højder markeret synligt evt. med forskelligfarvet tape, så overvågning af højder og op/nedsætning gøres lettere.
- Nogle huller på grusstierne var blevet fyldt op sent, desværre med stenet grus, der så ikke var planet inden ridning. Brug finere grus.
- Det er vigtigt, at briefing af forhindringsdommere er lang nok til at alle bliver introduceret til hvordan de udfylder lister og melder, og hvordan walkie virker.
- Fra oktober stævnet undlader vi at printe startlister til forhindringsdommermapper – kun til officials + start og mål.
- Fremover vil det, når terrænspringningen er gået i gang, kun være muligt at gå bane til fods. Dvs. ingen cykler m.v. på banen. Der vil kunne søges dispensation.
- Der skal skiltes for enden af markvejen, at her starter terrænbanen – evt. ved at lave en chikane, kegler e.lign.
- "Hest forbudt" skilte er åbenbart ikke tydelige nok. Gitte designer nogle nye. Vi skal bruge en del, da det også tager tid at "opdrage" rytterne til nye vaner.
- Snoren mellem springbanen og opvarmningen er ikke altid let at se fra begge sider. Vi forsøger at vikle minestrimmel om snoren for at se om det har den ønskede effekt.
- Tilmelding til Fællesspisning skal kunne gøres på både GO og via MP i håb om at flere melder sig til tidligere. Vi bør have noget baggrundsmusik til Fællesspisningen.
- Der manglede hjælp til oprydning både i terrænet og på stævnepladsen. Vi bør have tilmelding til disse poster og evt. uddelegere specifikke opgaver til dem, der har meldt sig.
- Caroline Suhr laver fremadrettet et online arbejdsskema til terrænet, med opgaver med gode beskrivelser, der så kan udføres, når folk har tid.
- Vi skal lægge op på FB-medlemssiden, at vi forventer, at medlemmer, der starter til stævnet, hjælper min. 2-3 timer før, under eller efter stævnet.
- Der blev talt om at "vende" springbanen igen, men vi finder det uhensigtsmæssigt i forhold til opvarmning for tæt på dressurbanen og i forhold til publikum.
- Parkering bag ridehuset skal kun være for lastbiler. Afsætningsplads for stævne-opstaldere laves på pladsen foran ridehuset.

- Ved tilmelding med "rejsebokse" skal vi huske at skrive, at bokse i Fast stald er strøet med træsmuld og Telt bokse er strøet med halm (inkluderet i prisen). Hvis der ønskes andet, skal det tilkøbes, ligesom yderligere bund og wrap skal tilkøbes.
- Vedr. Camping skal det gøres klart, at overnatning i egen bil på stævnepladsen også betragtes som camping u/strøm og skal tilkøbes. Camping-arealer skal afmærkes – både på oversigt og fysisk på pladsen.
- Mugning af bokse i Fast stald efter afrejse er Stengaard's ansvar, men opstaldere må meget gerne hjælpe til, da disse stævner jo også er til benefit for opstaldere, da overskud fra stævnerne er med til at finansiere de forbedringer vi laver på alle baner m.v., som opstalderne jo også bruger. Endvidere gør stævne-bokslejen til Stengaard det også muligt at holde en lavere opstaldningspris for faste opstaldere.
Vi vil fremadrettet også anføre på GO og Equipe, at rytterne, der lejer bokse, bedes tage klatter og vådt.
- Stævnet gav et overskud på knap 34.000 kr. incl. et mindre underskud på 926 kr. på fællesspisningen.
- **Kommende aktiviteter**
 - **Træning med Rikke Laumann**
 - Træning den 4. september er aflyst. Ny dato kommer snarest.
 - **Klubmesterskaber i dressur og springning den 20. og 21. september**
 - Pladsen klargøres fredag den 19. fra kl. 17.
 - Springbanen forventes bygget lørdag eftermiddag – **Louise** koordinerer med SBD
 - Kiosken vil være åben med et mindre udvalg. Evt. laves kiosk ved springbanen søndag.
 - Mesterskabsdækkener er bestilt hos Freka
 - **Military den 5. oktober**
 - Caroline S. lægger datoer på FB for kommende arbejdsdage i terrænet (de sidste 2 weekender før stævnet). Der arbejdes dog også i terrænet i den kommende weekend. Opgaver lægges i nyt online skema.
- **Etiske retningslinjer**
 - Udskudt til næste møde - Vi formulerede vores retningslinjer på sidste møde og vil offentliggøre dem. I mellemtiden er der kommet nyt fra DRF, så **Louise** gennemser de nye retningslinjer fra DRF og sammenholder med vores konklusioner fra sidste møde. Vi beslutter endelig udformning på næste møde (**Lea**).

- **Spørgeskema til medlemmer**
 - Udskudt til næste møde (**Lea**).
- **Nyt fra udvalgene**
 - **Generelt**
 - Vi indkøber 2 solskærme til PC'ere for at teste. Hvis ok, købes yderligere 2 eller 3. Desuden indkøbes 3 kabeltromler, så vi ikke skal bruge Leif's – **Lea**
 - Kontakter og stikkontakter i speakerrummet skal gennemgås og reparerer. **Lea** kontakter elektriker.
 - Der skal sættes kroge på/ved dørene i dommerhusene, så de kan stå både lidt og helt åbne (Søren).
 - **Springudvalget**
 - Der er ønske om at indkøbe 2 nye spring, da vi til militarystævnerne er nødt til også at bruge ældre (meget slidt) materiel. Der er bevilget indkøb af 2 spring til maks. 20.000 kr. i alt.
- **Regnskab og budget**
 - Resultater for seneste aktiviteter fremgår ovenfor. Økonomi i Kiosk ser ok ud nu. Generelt ser økonomien for 2025 fin ud med et pt. forventet overskud på omkring 60.000.
- **Eventuelt**
 - Ikke noget til dette punkt.
- **Næste møde:**
 - Næste møde afholdes tirsdag d. 23. september 2025 kl. 18:30 på Stengaard